
Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr I,
Komisji Edukacji Nr I,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr II,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr II
z dnia 9 marca 2022 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  13.30 otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

7 członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  7  członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Magdalena Sobczak-Jankiewicz, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Anna Grzybowska, pełnomocnik ds. Profilaktyki;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Adam Stencel, informatyk Urzędu Miasta i Gminy Września;

Tomasz Kuźniar, urbanista;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.
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3. Omówienie materiałów na XXXIII sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

2/3/4//5) Zostaną omówione i przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej.

1) Tomasz Kałużny,  Burmistrz Miasta i  Gminy Września  powiedział,  że  projekt  uchwały w

sprawie:  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości  Bierzglinek

szczegółowo omówi Pan Tomasz Kuźniar, urbanista. 

Tomasz Kuźniar, urbanista omówił szczegółowo projekt uchwały w sprawie:  miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego,

który  jest  obecnie  procedowany,  wzbudził  wiele  kontrowersji  w  ostatnich  miesiącach.

Poinformował,  że  zgadza  się  z  argumentami  i  uwagami,  które  zgłaszali  mieszkańcy  do

przedstawionego  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Poprosił  o

odrzucenie tego miejscowego planu, jako wadliwy, jako źle oddziałujący w przyszłości na cały

układ  urbanistyczny,  na  całą  politykę  przestrzenną  Miasta  i  Gminy  Września.  Wyjaśnił,  że  z

argumentów,  które  były  już  wielokrotnie  powtarzane  podczas  dyskusji  publicznej,  w  czasie

rozpatrywania petycji mieszkańców oraz w czasie poprzednich sesji. Chodziło głównie o kwestie

komunikacyjne, kosztów rozpraszania zabudowy, ingerencji w krajobraz oraz źle zinterpretowanej

ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  i  głównych  założeń,  które  powinny

przyświecać przy realizowaniu polityki przestrzennej. Poprosił Radnych o głosowanie „przeciw”

projektowi uchwały.            

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami „za”,  1  głosem „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych, 6  głosami  „za”,  3  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek. 
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  5  głosami  „za”,  1

głosem „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Bierzglinek. 

6)  Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w sprawie:

udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy

zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: udzielenia dotacji  w 2022 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w 2022 r. na prace konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru  zabytków na  terenie

gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  udzielenia dotacji  w 2022 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie:  udzielenia  dotacji  w 2022 r.  na prace

konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru

zabytków na terenie gminy Września.

7)  Tomasz Kałużny,  Burmistrz Miasta i  Gminy Września  powiedział,  że  projekt  uchwały w

sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do  realizacji  Programu  ,,Asystent  osobisty  osoby

niepełnosprawnej”  -  edycja  2022  szczegółowo  omówi  Pani  Magdalena  Sobczak-Jankiewicz,

dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni.
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Magdalena Sobczak-Jankiewicz, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni omówiła

szczegółowo  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do  realizacji

Programu ,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2022.

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy program będzie kontynuowany w kolejnych latach, czy

jest to tylko edycja 2022? 

Magdalena  Sobczak-Jankiewicz,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni

odpowiedziała, że program będzie kontynuowany. Wyjaśniła, że na rok 2022 udało się pozyskać

dofinansowanie  o  jakie  wnioskowano.  Powiedziała,  że  trudno  jest  powiedzieć,  jak  będzie  to

wyglądało w kolejnych latach. 

Radny Andrzej Rzeźnik zapytał, kim są asystenci i jakie mają przygotowanie?  

Magdalena  Sobczak-Jankiewicz,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni

odpowiedziała, że aby zostać asystentem osobistym osoby niepełnosprawnej zgodnie z wymogami,

które  wynikają  z  programu,  trzeba  posiadać  odpowiednie  wykształcenie,  czyli  pedagogiczno-

psychologiczne,  bądź  posiadać  ukończone  studium  asystenta  osoby  niepełnosprawnej  lub

udokumentowaną prace z osobami niepełnosprawnymi przez minimum 6 miesięcy. Wyjaśniła, że

program dopuszcza kwestię, iż sama osoba niepełnosprawna wskazuje opiekuna, ale nie może być

to rodzic ani nikt z najbliższego otoczenia tej osoby. Wtedy taka osoba nie musi spełniać żadnych z

powyżej wymienionych kryteriów.      

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  przystąpienia Gminy Września do realizacji  Programu ,,Asystent  osobisty

osoby  niepełnosprawnej” - edycja 2022.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do  realizacji

Programu ,,Asystent osobisty osoby  niepełnosprawnej” - edycja 2022.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  przystąpienia Gminy Września do realizacji  Programu ,,Asystent  osobisty

osoby  niepełnosprawnej” - edycja 2022.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do

realizacji Programu ,,Asystent osobisty osoby  niepełnosprawnej” - edycja 2022.

8) Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w

sprawie: uchwalenia Regulaminu korzystania ze stadionu sportowego w Sokołowie.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że w § 4 pkt. 1 znajduje się zapis, że na stadionie mogą

przebywać wyłącznie osoby uprawnione. Wyjaśnił, że kiedy odbywa się mecz, to każdy może w

nim uczestniczyć i że nie ma specjalnych legitymacji. Poprosił o zdefiniowanie pojęcia uprawnione.

Powiedział, że administratorem obiektu, są Wrzesińskie Obiekty Sportowo Rekreacyjne. Zapytał,

co z sołectwem Sokołowo i Klubem Sportowym Sokołowo, czy w jakikolwiek sposób zostanie

doregulowany  sposób  korzystania  z  tego  obiektu,  czy  będzie  zawarta  umowa,  poprosił  o

wyjaśnienie?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że na stadionie

mogą przebywać osoby uprawnione, czyli takie, które np.: odbywa się mecz, to są to zawodnicy,

trenerzy, kibice, jest to oczywiste i wynika to z pozostałej treści regulaminu. Wyjaśnił,  że Klub

Kosynier Sokołowo, jest  na chwile obecną jedynym klubem, który korzysta z tego stadionu na

zasadach na jakich korzystał.  Powiedział,  że administratorem są  Wrzesińskie Obiekty Sportowo

Rekreacyjne, gdzie Klub ustala z administratorem, sposób korzystania oraz godziny korzystania.

Poinformował, że Klub korzysta z obiektu bezpłatnie.     

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, co w przypadku sołectwa? 

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że zgodnie z

regulaminem,  mogą  odbywać  się  inne  imprezy,  które  nie  są  sportowe,  które  są  ustalane  z

administratorem, czyli godziny, sposób korzystania oraz regulamin samej imprezy, jeżeli odbywa

się na samym stadionie lub na samym obiekcie.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w § 4 ust. 3 korzystania ze stadionu przez inne grupy

lub  osoby  indywidualne,  odbywa  się  zgodnie  z  jego  przeznaczeniem za  zgodą  administratora.

Zapytał, co z kwestią odpłatności, czy zgodnie z regulaminem, będzie można pobierać opłaty za

korzystanie z tego stadionu? 
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Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że podobnie jak

obiekt w Psarach Polskich, jest to obiekt z którego korzysta się bezpłatnie. 

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  Gmina  nie  powinna  jakoś  uregulować  kwestii

korzystania  ze  stadionów,  jako  pierwszeństwo  przez  między  innymi  sołectwa, jeśli  będą

organizować imprezy sołeckie np.: dożynki lub inne wydarzenia?          

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie ma takiej

potrzeby,  ponieważ  na  chwilę  obecną  mogą  wszyscy  korzystać.  Obiekt  obecnie  oblegany  jest

głównie przez Klub Kosynier, który tam trenuje. Jeśli będzie chciało korzystać sołectwo, to nie ma

przeszkód, wystarczy tylko ustalić i zarezerwować dogodny dla nich termin.  

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w  § 6 znajduje się cały wyciąg różnych zakazów.

Zapytał, jak to będzie wyglądało z egzekwowaniem zakazów, czy planuje się kontrole przez Straż

Miejską, jak projektodawca przewiduje realizację § 6?

Artur  Mokracki,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  od

pilnowania tych zakazów będzie administrator lub organizator danej imprezy. 

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  uchwalenia

Regulaminu korzystania ze stadionu sportowego w Sokołowie.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

3  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

uchwalenia Regulaminu korzystania ze stadionu sportowego w Sokołowie.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  uchwalenia

Regulaminu korzystania ze stadionu sportowego w Sokołowie.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  6  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: uchwalenia Regulaminu korzystania ze stadionu sportowego w Sokołowie.
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9) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej we Wrześni, przy ulicy

Generała Dąbrowskiego.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej we Wrześni,

przy ulicy Generała Dąbrowskiego.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej

położonej we Wrześni, przy ulicy Generała Dąbrowskiego.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej we Wrześni,

przy ulicy Generała Dąbrowskiego.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości

gruntowej położonej we Wrześni, przy ulicy Generała Dąbrowskiego.

10)  Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września  powiedział, że projekt uchwały w

sprawie:  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025 szczegółowo omówi Pani  Anna Grzybowska,

pełnomocnik ds. Profilaktyki. 

Anna  Grzybowska,  pełnomocnik  ds.  Profilaktyki  omówiła  szczegółowo  projekt  uchwały  w

sprawie:  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025.

Radny Damian Staniszewski zapytał, dlaczego nie ma w programie danych za 2021 rok?

Anna Grzybowska, pełnomocnik ds. Profilaktyki odpowiedziała, że w programie zatwierdzonym

przez Radę Miejską w listopadzie roku 2021, nie zostało nic zmienione, dane pozostają, ponieważ

mogą tak pozostać.
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Radny Stanisław Dominiczak zapytał,  na czym polega przeciwdziałanie przeciwko hazardowi,

chodzi o „zdrapki”? 

Anna Grzybowska, pełnomocnik ds. Profilaktyki odpowiedziała, że to nie jest przeciwdziałanie,

ponieważ „zdrapki” to jest hazard. Wyjaśniła, że pozostaje tylko edukacja, gdyż samorząd nie może

w tym momencie nic więcej z tym zrobić.  

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  5  głosami „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Gminnego

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania

Narkomanii na lata 2022 – 2025.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 7 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Gminnego

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania

Narkomanii na lata 2022 – 2025.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  6  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie:  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025.

11)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Bierzglinku.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie, pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Bierzglinku.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie, pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Bierzglinku.

8



Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Bierzglinku.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  nadania  nazw  ulicom  położonym  w

Bierzglinku.

12)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Nowym Folwarku.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Nowym Folwarku.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Nowym Folwarku.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: nadania nazw ulicom położonym w Nowym Folwarku.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  nadania  nazw  ulicom  położonym  w

Nowym Folwarku.

13)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Przyborkach.

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Przyborkach.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Przyborkach.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Przyborkach.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w

Przyborkach.

14)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt

na terenie Miasta i Gminy Września w 2022 r..

Komisja  Edukacji  w obecności  6  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2022 r..

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2022 r..

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2022 r..

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2022

r..

15) Radny Bogumił Kwiatkowski omówił projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XXXII/

291/2022  Rady Miejskiej  we Wrześni  z  dnia  3  lutego  2022  r.  w sprawie  ustalenia  wysokości

ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Września (Dz.

Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2022 r., poz. 994).

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września powiedział, że zwrócił się z zapytaniem

do Zarządu Miejsko Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych we Wrześni od którego

otrzymał  Uchwałę  z  dnia  28  lutego  2022  roku  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu

pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Września (załącznik nr 6).

Wyjaśnił, że Ochotnicze Straże Pożarne na swoich profilach facebookowych zamieszczają krótkie

informacje, realacje prawie z każdej akcji. Poinformował, że bardzo często zdarza się tak, że przy
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dużych  akcjach  ratowniczych,  uczestniczą  strażacy  z  różnych  gmin,  kierowani  niekoniecznie

według  uznania  terytorialnego  danej  gminy,  przez  Państwową Straż  Pożarną  we  Wrześni,  np.:

strażacy z Kaczanowa mogą brać udział w akcjach na terenie Gminy Kołaczkowo a Strażacy z

Miłosławia  na  terenie  Gminy  Września,  itd.  Jest  to  bardziej  rozległe,  ponieważ  dotyczy  to

wypadków na Autostradzie A2 na styku Powiatu Wrzesińskiego i  np.:  Powiatu Słupeckiego. W

związku  z  tym  przedstawił  stawki  ekwiwalentu  dla  strażaków  OSP  w  Gminach  Powiatu

Wrzesińskiego stan na 31 stycznia 2022 r. (załącznik nr 7). Powiedział, że jest to sensowne aby

strażacy z wszystkich Gmin Powiatu Wrzesińskiego ze względu na to, że bardzo często, uczestniczą

we wspólnych akcjach, nie byli różnicowani co do wielkości stawki ekwiwalentu, którą otrzymują

za udział w akcji ratowniczej. W związku z tym uchwalona w Gminie Września stawka 15 zł, jest

jak najbardziej zasadna.        

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  poinformował,  że  działania,  które  są prowadzone  przez  Zarząd

zarówno Powiatowy jak i Gminny w kwestii ustalania stawek, nie są zbyt zręczne dla Strażaków

Ochotników. Rada Miejska, jest decydentem w tych kwestiach i nic nie stoi na przeszkodzie, aby

pozostałe gminy „patrzyły” na Gminę Września. Powiedział, że słyszał, że Gminę Września stać na

wiele  rzeczy  a  nie  jest  doceniana  praca  ochotnika  strażaka.  Poprosił  Radnych  o  podjęcie  tej

uchwały i docenienie ich pracy.           

Radny  Stanisław  Dominiczak  zapytał,  czy strażacy  jednostek  OSP  Gminy  Września,

uczestniczący  w  akcji  np.:  w  Gminie  Nekla,  otrzymują  wynagrodzenie  według  stawki  Gminy

Września?   

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Radny  Kornel  Tomczak  zapytał,  czy  byłaby  możliwość  udostępnienia  kopi  uchwały Związku

Ochotniczych Straży Pożarnych we Wrześni?

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.

Komisja  Edukacji  w  obecności  6  radnych,  0  głosów  „za”,  5  głosów  „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały

nr  XXXII/291/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  3  lutego  2022  r.  w  sprawie  ustalenia

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych  w  Gminie

Września (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2022 r., poz. 994).
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Radny Maciej Baranowski zapytał, czy jest konieczność wyłączania osób, które głosują, ponieważ

Radni jako mieszkańcy Wrześni głosują, również za ustawą „śmieciową” i jeśli ktoś jest strażakiem

i będzie chciał się wyłączyć to się wyłączy, ale czy jest to konieczne?  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  odpowiedział, że porównanie z

sytuacją opłaty śmieciowej jest nietrafne, ponieważ chodzi tutaj o świadczenia, które osobiście te

osoby  mogą  również  uzyskać  uczestnicząc  w akcji.  Poinformował,  że  było  to  konsultowane  z

Radcami Prawnymi i jest wręcz obowiązek wyłączenia się z głosowania osób, które są członkami

OSP.  

Radny Damian Staniszewski oraz Radny Janusz Fiszer wyłączeni z głosowania.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 7 radnych, 2 głosami „za”, 5 głosów „przeciw”,

0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały  nr  XXXII/291/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  3  lutego  2022  r.  w  sprawie

ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w

Gminie Września (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2022 r., poz. 994).

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 7 radnych, 1 głosem „za”, 6 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

nr  XXXII/291/2022  Rady  Miejskiej  we  Wrześni  z  dnia  3  lutego  2022  r.  w  sprawie  ustalenia

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych  w  Gminie

Września (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2022 r., poz. 994).

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  7  radnych,  1  głosem  „za”,  6

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: zmiany uchwały nr XXXII/291/2022 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 3 lutego 2022

r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków Ochotniczych  Straży

Pożarnych w Gminie Września (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2022 r., poz. 994).

Pkt 4

Radny Damian Staniszewski  powiedział,  że w związku z sytuacją w Ukrainie w całej Gminie

Września, w całym mieście powstają spontaniczne akcje pomocowe, co jest godne pochwały. Spora

liczba zaangażowanych osób i Organizacji w pomoc Ukraińcom wymaga skoordynowania. Poprosił

o zorganizowanie otwartego spotkania osób i Organizacji Pozarządowych zaangażowanych w te
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działania. Wyjaśnił, że dzięki temu będzie można świadczyć pomoc w sposób bardziej efektywny i

bez dublowania działań. Powiedział, że powyższą prośbę kieruje do Panów Burmistrzów, a prośba

wynika głównie ze zgłoszeń i rozmów z mieszkańcami. Poprosił bardzo o zorganizowanie takiego

spotkania, taką otwartość, aby wszyscy razem mogli podyskutować na ten temat i razem podjąć

działania.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września powiedział, że jeśli chodzi o pomoc dla

uchodźców z Ukrainy, to cały proces w ogromnej mierze opiera się na zaangażowaniu samoistnym

obywateli Polskich, bez narad, bez ustaleń. Wyjaśnił, że od pierwszych dni wojny, ludzie masowo

zajęli się tym, aby zbierać potrzebne rzeczy, tym którzy pozostali w granicach Ukrainy oraz tym

którzy masowo przyjeżdżają do Polski, niekoniecznie do Gminy Września. Poinformował, że od

początku działania  te  są  koordynowane przez Wojewodę oraz Gminy.  Wszystkie  informacje od

pierwszego dnia wojny, Radni mogą znaleźć na wszystkich możliwych stronach Gminy Września.

Powiedział,  że  także  media  prywatne  informują  na  ten  temat.  Zakomunikował,  że  zostały

uruchomione dwie infolinie, które siedem dni w tygodniu przyjmują informacje od osób, które chcą

pomagać oraz od osób, które tej pomocy potrzebują. Podał nr tel. 571-244-069 obsługiwany przez

pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni oraz drugi nr tel. 508-623-931 obsługiwany

przez  Straż  Miejską  we  Wrześni.  W sytuacjach,  kiedy  Straż  Miejska  nie  pracuje,  te  zadania

przejmuje Komenda Powiatowa Policji we Wrześni. Poinformował, że został uruchomiony adres

mailowy: pomagamukrainie@wrzesnia.pl, gdzie można zgłaszać pomoc mieszkaniową oraz inne

formy  pomocy.  Gmina  zorganizowała  i  korzysta  z  grupy  tłumaczy,  najczęściej  są  to  osoby

pochodzenia  Ukraińskiego,  pracujące  we Wrześni  od kilku  lat.  Osoby te,  same zgłosiły  się  do

pomocy w tłumaczeniu z osobami, które nie znają języka polskiego. Również  wszystkie szkoły, są

zaangażowane w zbiórkę pomocy dla  Ukraińców. Szkoły i  przedszkola mają na chwile  obecną

wzmożone  zapisy.  Przez  zapisy  do  szkół,  Gmina  uzyskuje  kontakt  z  rodzicami  i  dziećmi

przybywającymi do Wrześni. Sytuacja Wrześni, jest dość nietypowa względem innych miejsc w

kraju,  ponieważ we Wrześni przebywa kilka tysięcy Ukraińców, którzy zamieszkali  i  pracowali

jeszcze przed rozpoczęciem wojny. W związku z tym, dla wielu osób uciekających przed wojną,

najczęściej są to kobiety i dzieci, Września nie jest takim nieznanym terenem, ponieważ znajdują

się tu ich rodziny, znajomi. Poinformował, że trzeciego dnia wojny we Wrześni zostały wynajęte

wszystkie  mieszkania znajdujące  się  w zasobach pośredników nieruchomości  z  którymi Gmina

utrzymuje  stały  kontakt  oraz  współprace.  Mieszkania  wynajęli  dla  swoich  rodzin,  znajomych

mieszkający  we  Wrześni  Ukraińcy.  Wyjaśnił,  że  w  Szkołach  Podstawowych,  na  dzień  przed

wybuchem wojny uczyło się 66 dzieci obywatelstwa Ukraińskiego, a na chwile obecną uczy się już

108 dzieci.  Również pojawiły się dzieci  w przedszkolach.  Poinformował,  że poprzez kontakt  z

dziećmi zapisanymi do szkół oraz przedszkoli, Gmina ma kontakt z ich rodzicami. W przypadku
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zgłoszeń uchodźców do Ośrodka Pomocy Społecznej  o  pomoc rzeczową,  to  Gmina korzysta  z

jednego  magazynu  pomocy  humanitarnej,  na  cały  Powiat  Wrzesiński,  stworzonego  zgodnie  z

poleceniem  Wojewody  Wielkopolskiego.  Magazyn  mieści  się  w  Centrum  Badań  i  Rozwoju

Nowoczesnych Technologii w Grzymysławicach, gdzie codziennie kilkadziesiąt osób sortuje dary,

które mieszkańcy w kilkudziesięciu miejscach,  różnych organizacji  we Wrześni  zebrały i  nadal

zbierają.  Powiedział,  że  na  początku,  było  to  bardzo  żywiołowe  np.:  zbierano  potrzebne  leki,

podawano  rodzaje  jakie  są  potrzebne.  Obecnie  zgodnie  z  zaleceniami  pomocy  Rządowej,  leki

przewożone są konwojami rządowymi na Ukrainę, ponieważ są obawy, że nie zawsze przewożone

są  w  odpowiedni  sposób.  Poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  odbyła  się  wideokonferencja

wszystkich Burmistrzów Wielkopolski z Wojewodą w sprawie organizacji pomocy uchodźcom z

Ukrainy na terenie całej Wielkopolski, gdyż najczęstszym miejscem do którego przyjeżdżają, jest

Poznań w którym chcieliby pozostać. Wyjaśnił, że Gmina musi być przygotowana na kolejną grupę

osób,  która  może  się  pojawić  w  sposób  przypadkowy,  czyli  bez  posiadania  znajomych  lub

krewnych.  Przygotowany jest  wykaz,  kilkuset  miejsc  noclegowych  dwóch  rodzajów,  takich,  że

można w nich zamieszkać i przebywać przez około dwa miesiące oraz takie aby przenocować na

dwie noce ale nie dłużej. Powiedział, że Gmina miała zabezpieczonych około 200 – 300 miejsc

noclegowych,  które  rozdysponowała.  Na  chwile  obecną  zabezpieczonych  jest  kilkaset  miejsc.

Poinformował, że w Wieściach z Ratusza ukaże się informacja, o toczących się pracach nad ustawą,

która mówi, że wszystkie osoby, które przyjmą uciekinierów z Ukrainy i zapewnią im nocleg oraz

opiekę i całodzienne wyżywienie, otrzymają 40 zł dziennie od osoby, czyli w przybliżeniu 1200 zł

miesięcznie za osobę.  Najważniejszym zadaniem dla Gminy, jest  wyszukanie wszystkich takich

miejsc i spowodowanie, aby właściciele zechcieli udostępnić te miejsca. Wyjaśnił, że przy tak dużej

ilości  osób,  obawy zawsze  będą  się  rodziły.  Gmina zbiera  bazę  danych o osobach,  które  chcą

przenocować i zająć się całymi rodzinami na najbliższe dwa miesiące. Zwrócił się do zebranych

osób na posiedzeniu, jeśli znają osoby lub sami posiadają takie miejsca, to zachęca do wysyłania

pod adres mailowy pomagamukrainie@wrzesnia.pl lub pod nr  tel. 571-244-069 informacji ofert

mieszkań.  Powiedział,  że  zgodnie  z  założeniem  pomoc  ta,  będzie  wypłacana  tylko  w  tych

przypadkach, gdy osoby tam kierowane, będą miały skierowania z Gmin. Poinformował,  że do

Gminy  zgłosiły  się  dwie  Kancelarie  Prawne  w  sprawie  pomocy  prawnej,  są  to  Kancelaria

Notarialna Grzegorza Baranowskiego, która bezpłatnie prowadzi pomoc dla osób przybywających

do Wrześni oraz Kancelaria Radców Prawnych Szymański i Jesiołowski, która znajduje się przy

ulicy Harcerskiej, w której codziennie pojawia się wiele osób, korzystających z pomocy prawnej,

chcących pozostać w Polsce. Gmina zorganizowała spotkanie z mieszkańcami Wrześni pochodzenia

Ukraińskiego, którzy przejęli na siebie kontakt z przybywającymi rodakami. Powiedział, że jeśli

chodzi  o  ilości  osób,  które  przybywają,  to  miernikiem nie  do  końca  idealnym,  jest  zgłaszana

potrzeba nadania numeru pesel, potrzebny dla chcących pracować w Polsce, służący do rozliczeń
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podatkowych, do służby zdrowia, do założenia profilu zaufanego, itd. Wyjaśnił, że w roku 2021

Urząd Stanu Cywilnego, przyjmował średnio około 20 wniosków miesięcznie o wydanie numeru

pesel,  natomiast na chwilę obecną jest  to  25 wniosków od 1d 8 marca br.  Osób, które są tym

zainteresowane,  jest  kilka  razy  więcej  niż  było  dotychczas.  Zaapelował  o  spokojny  przekaz,

ponieważ nie są potrzebne emocje wśród Polaków ani Ukraińców. Powiedział, że Polski Naród, jest

bardzo chętny do pomocy i takich doraźnych akcji oraz żeby nastawić się na długotrwałą pomoc niż

na pomoc jednorazową. 

Radna Wiesława Konieczna powiedziała,  że jest  wolontariuszką od pierwszego dnia wojny w

Centrum Badań i Rozwoju Nowoczesnych Technologii w Grzymysławicach. Zakomunikowała, że

rzeczami  najbardziej  potrzebnymi,  są  pościele,  koce,  wózki  dziecięce.  Wyjaśniła,  żeby  były  to

raczej rzeczy nowe. 

Radny Damian Staniszewski powiedział, że bardzo się cieszy z tych elementów pomocowych o

których mówił Burmistrz Miast i Gminy Września. Projekt ustawy, jest mu znany ponieważ ukazał

się przed weekendem i bardzo dobrze, że takie elementy się pojawiają. Ponowił swoja prośbę o

spotkanie, ponieważ jest wiele osób, które maja różne pytania. Podobne spotkania odbyły się w

innych samorządach i warto by było załatwiać te sprawy rozmową, dialogiem, kooperacją na wielu

poziomach. Wyjaśnił, że jest to uprzejma prośba od różnych osób z którymi rozmawiał. Poprosił o

otwartość i absolutnie nie jest to nic negatywnego w stosunku do Samorządu Wrzesińskiego.

Przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak powiedział, że postawa mieszkańców

Gminy Września powinna cieszyć się wielkim uznaniem. Wyjaśnił, że miał okazję uczestniczyć w

spotkaniu zorganizowanym przez Urząd Miasta  i  Gminy,  gdzie aktywność mieszkańców i chęć

niesienia pomocy, jest ogromna. Poinformował, że na przykładzie swojej szkoły, Ukraińcy którzy

już tutaj mieszkają i są zadomowieni sprowadzają swoich znajomych, przyjaciół i rodziny, które

potrzebują wielu rzeczy. Powiedział, że będący już tutaj od dłuższego czasu Ukraińcy, wykorzystują

znajomość  z  Polskimi  rodzinami,  sąsiadami,  zwracają  się  bezpośrednio  o  konkretne  rzeczy.  W

Szkole,  jest  prowadzona  akcja  przekazywania  bujaczków  dziecięcych,  pieluch,  wózków,

bezpośrednio  tym  ludziom,  którzy  są  tym  zainteresowani  i  potrzebują  tego  natychmiast.  Taka

bezpośrednia  pomoc jest  bardzo cenna.  Wyraził  ogromne uznanie dla  wszystkich mieszkańców

gminy  oraz  żeby  to  trwało  i  nie  zakończyło  się  w  momencie  braku  motywacji  dla  dalszego

działania.  
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Radna  Wiesława  Konieczna powiedziała,  że  do  Centrum  Badań  i  Rozwoju  Nowoczesnych

Technologii  w  Grzymysławicach  przyjeżdżają  osoby  zagubione,  niewiedzące  co  mają  wziąć,

ponieważ nic nie mają.                  

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak,

o godz. 14:51 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 16 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.

                                            

                                                                                               Przewodniczący Komisji Edukacji
                    /-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej
/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Rozwoju Wsi
               /-/Mirosław Zgoliński

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej
/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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